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PROTOKÓŁ  Nr 6/11 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji  ds Promocji Gminy, 

Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych i Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego  

z dnia 26 października 2011 roku 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Tuszewicki Eugeniusz, Przewodniczący Komisji 

2. Góralczuk Eugeniusz, członek komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji 

4. Przywózki Bogusław, członek komisji 

5. Radziwił Agnieszka, członek komisji 

6. członkowie Komisji ds. Promocji, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych:. Lasecka 

Danuta, Roszkowski Tomasz, Piotrowska Krystyna, Oliwniak Agnieszka. 

7. członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Wietoszko Wiesława, 

Derehajło Teresa, Jakubowski Karol, Zienczuk Leszk, Rzepniewski Paweł 

8. Stanisław Derehajło, Wójt  Gminy 

9.   Bazylewski Krzysztof, Przewodniczący Rady Gminy 

10.  Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji odbyto wspólne posiedzenie w 

budynku Urzędu Gminy w godz. 13
00 

– 15
10 

pod przewodnictwem Pani Wiesławy Wietoszko, 

Przewodniczącej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie 

poszczególnych Komisji, a zatem  obrady są prawomocne. 

Następnie Przewodnicząca odczytała porządek dzisiejszego posiedzenia, który przyjęto bez 

zmian. 

1. Omówienie stawek podatkowych i założeń do projektu budżetu gminy na 2012 rok 

2. Sprawy różne bieżące gminy 

 

ad pkt. 1 

Pan Wójt zapoznał radnych z górnymi stawkami podatku od nieruchomości na rok 2012 

określonymi w Rozporządzeniu Ministra Finansów. Poinformował również że średnia cena 

skupu żyta ustalona przez Prezesa GUS, za okres pierwszych trzech kwartałów  2011 roku 

wynosi 74,18 zł/q, która stanowi podstawę obliczenia podatku rolnego na 2012 rok. Pani 

Skarbnik powiedziała, że uchwałę dotyczącą stawek podatku od nieruchomości i stawek od 

środków transportowych musimy podjąć ponieważ nasze obecnie obowiązujące stawki nie 

mieszczą się w minimalnych stawkach określonych przez Ministra Finansów. 

Pan Wójt prosił aby przy ustalaniu stawek podatkowych wziąć pod uwagę potrzeby gminy, 

m.in. remont nawierzchni dróg Kolonia Bodaki - Bodaczki, remont świetlic Jakubowskie, 

Starowieś, Olszewo, Krasna Wieś, należy  wymienić przystanki PKS na drodze krajowej nr 

19, dosprzętowić jednostki straży pożarnej działające na terenie gminy. 

Powinniśmy odpowiedzialnie podejść do sprawy, ponieważ jeżeli chcemy inwestować i 

zapewniać niezbędne lokalne potrzeby mieszkańców, musimy szukać źródeł dochodów na 

zaspakajanie  tych potrzeb. Stawki, które dziś zaproponujemy wpłyną na  konsekwencję 

naszych działań przez 3 lata trwania kadencji. 
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W dyskusji radni wypowiadali się, że wszystko drożeje, podatki podwyższa się, rolnicy nie 

mają już z czego płacić, w zamian nic nie otrzymują, zapomogi pieniężne, paczki, dary itp. 

przyznawane są osobom większościowo  nie koniecznie potrzebującym.   

Pan Wójt powiedział, że to jest nie prawdą, rolnicy i mieszkańcy trochę korzyści  mają, np: są 

stosowane ulgi w podatku rolnym z tytułu nabycia  gruntów,  ulgi inwestycyjne, zwrot 

podatku akcyzowego z tytułu zakupionego oleju napędowego, płacone są stypendia szkolne z 

przeznaczeniem na zakup  książek, przyborów szkolnych, obuwia i ubrania sportowego, 

dzieci są dowożone do szkoły, rodziny rolnicze korzystają ze świadczeń z pomocy społecznej 

w formie rzeczowej lub finansowej. Natomiast na  wszelką pomoc przyznawaną z Charitasu, 

bądź pomoc ze związków emerytów gmina nie ma wpływu. 

Wójt prosił radnych o zajęcie stanowiska w sprawie stawek podatkowych i stawki ceny żyta, 

która będzie podstawą do naliczenia podatku rolnego. Wójt powiedział, że on proponuje 

przyjąć cenę ustaloną przez Prezesa GUS  w kwocie 74,18 zł/q, wówczas nie trzeba będzie 

podejmować uchwały. 

Radni wypowiadali się, że jest to cena bardzo wysoka i trzeba podjąć uchwałę o obniżeniu 

ceny. Zgłoszono następujące propozycje obniżenia ceny żyta do kwoty 55 zł/q i 60 zł/q.  

Wójt powiedział, że taka cena jest za mała, nie da się spiąć budżetu, trzeba będzie odstąpić od 

niektórych inwestycji, ponieważ przy tak niskich dochodach gminy nie będzie możliwości  

realizacji planowanych zamierzeń. Pan Wójt nadmienił, że jeżeli radni są zdania aby obniżyć 

cenę żyta, więc zaproponował kwotę 65 zł/q. 

Więcej wniosków nie zgłoszono. Przystąpiono go głosowania  powyższych stawek ceny żyta. 

W głosowaniu udział wzięło 14 członków komisji. 

"za"-  ceną 55 zł/q żyta oddano 10 głosów,  "za" - ceną 60 zł/q oddano 4 głosy,  "za" - ceną 65 

zł/q oddano 0 głosów.  

W związku z powyższym w wyniku głosownia większością głosów, przyjęto propozycję 

obniżenia ceny żyta do kwoty 55 zł/q, która będzie podstawą do naliczenia podatku rolnego 

na rok 2012. 

Pan Wójt ponownie zabrał głos i prosił radnych o przemyślenie zajętego stanowiska przez 

członków komisji co do propozycji ceny żyta, ponieważ na Sesji Rady Gminy trzeba będzie 

podjąć uchwałę o stawkach podatkowych i uchwałę budżetową na rok 2012. W uchwale 

budżetowej trzeba będzie  określić wpływy i wydatki na różne zadania, między innymi na 

wydatki inwestycyjne. Wójt ponownie nadmienił, że przy proponowanych stawkach 

podatkowych, nie da się wykonać planowanych zadań inwestycyjnych , trzeba będzie którąś 

inwestycję skreślić. 

Pani Radna Teresa Derehajło powiedziała, że nie koniecznie ograniczać wydatki 

inwestycyjne, można szukać innych ograniczeń, na przykład gmina ponosi duże wydatki na 

utrzymanie szkół, trzeba będzie pomyśleć o likwidacji szkoły w miejscowości Andryjanki, do 

której uczęszcza bardzo mała ilość dzieci, a koszt utrzymania jest wysoki. Z tamtych wsi 

dowozi się dzieci do gimnazjum do Bociek i dzieci do szkoły podstawowej w Andryjankach, 

można będzie połączyć i razem dowieźć dzieci i do Gimnazjum i do Szkoły Podstawowej w 

Bockach.  

Pan Krzysztof Bazylewski zapytał, czy mamy jeszcze do sprzedaży  jakieś nieruchomości. 

Pan Wójt odpowiedział, że jeszcze są małe pojedyncze nieruchomości. 

Pozostali członkowie Komisji poparli wypowiedź radnej Pani Teresy Derehajło 

Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji proponują co następuje; 

1. Do naliczenia podatku leśnego wysokość ceny drewna tartacznego przyjąć w 

wysokościach ustalonych przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego tj.186.68 zł za 

1 m
3 

 drewna,  
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2. Do naliczenia podatku rolnego obniżyć cenę żyta ogłoszoną w komunikacie Prezesa GUS 

z kwoty 74,18 zł/q do kwoty 55,00 zł/q 

 

3. Stawki podatku od nieruchomości na rok 2012 proponuje się przyjąć w następujących  

wysokościach;  

1)  od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,80 zł od 1 m
2
 powierzchni, 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni    wodnych - 

4,33 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,30 zł od 1 m
2
 

powierzchni, 

2)  od budynków lub ich części 

a) mieszkalnych - 0,45 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - 

20,00 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 10,24 zł od 1 m powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 4,45 

zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 6,00 zł od 1 m
2
 

powierzchni użytkowej 

3)   od budowli - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7  ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych. 

 

4. Podatek od środków transportowych na 2012 rok: 

1) stawki podatku od środków transportowych przyjąć w wysokościach  minimalnych 

określonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 20 października 2011 roku, 

zaokrąglając w górę do pełnych złotych. 

2) obecnie obowiązujące roczne stawki podatku od środków transportowych na 2012 rok 

zwiększyć o 100 złotych w stosunku do: 

 samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 tony 

- do poniżej 12 ton 

 ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z 

naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 

3,5 tony do poniżej 12 ton 

 przyczepy lub naczepy które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają 

dopuszczalną masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton 

/Wniosek Komisji w załączeniu do protokołu/ 

 

ad pkt 2. 

W sprawach różnych  poruszono następujące tematy: 

- budowę oczyszczalni przydomowych, 

- remont ujęcia wody /hydroforni/   w Bockach 

- realizację budżetu gminy za III kwartały /stan na 30 września br dochody i wydatki/  
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- propozycje radnych do realizacji w 2012 roku: wylanie asfaltem drogi gminnej w Bockach 

prowadzącej do "Grabarki' i 100 m drogi gminnej w obrębie wsi Nurzec, drogi we wsi Bystre 

oraz usypać pobocza na drodze-ulicy Nowe Osiedle w Bockach. W roku 2012 nie przewiduje 

się żadnego wsparcia finansowego dla Starostwa Powiatowego na budowę dróg powiatowych. 

 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła posiedzenie. 

Protokółował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Komisji 

Eugeniusz Tuszewicki 

 

 

 


